
ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JAMU 

25. BŘEZNA 2024, 13.00, DIVADLO NA ORLÍ A ONLINE 

 

Přítomni:  

MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D., MBA, LL.M. (předseda AS JAMU), BcA. Hana 
Haničincová (místopředsedkyně AS JAMU, online), MgA. Daniela Peclová (tajemnice AS 
JAMU), MgA. Lucie Abou (online), MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D., doc. MgA. Vít Spilka 
(omluven od cca 15.00), MgA. Petr Vašků, doc. Mgr. Petr Svozílek (omluven od 15.00), Mgr. 
Andrea Jochmanová, Ph.D. (online), prof. Jan Jiraský (online), doc. Jakub Klecker (omluven 
od 15.00) 

Omluveni: 

MgA. Filip Urban 

Hosté: 

MgA. Petr Michálek (rektor JAMU), Ing. Dana Horníčková (kvestorka JAMU), prof. Ivo Medek 
(prorektor pro strategie), prof. Barbara Maria Willi (děkanka HF JAMU), doc. Petr Francán 
(děkan DF JAMU), prof. Blanka Chládková (proděkanka pro rozvoj DF JAMU), doc. Marek 
Hlavica (prorektor pro vědu a výzkum), Ing. Jana Vondráčková (tajemnice HF JAMU), doc. 
Jana Goliášová (proděkanka pro věci studijní a pedagogické HF JAMU), doc. Petr Lyko 
(proděkan pro vědu, výzkum a strategie HF JAMU, JUDr. Lenka Valová (prorektorka pro 
studium a kvalitu), MgA. Michal Indrák, Ph.D. (prorektor pro vnější vztahy) 

Program: 
 

1) Představení strategie financování JAMU ve vztahu k MŠMT pro následující období 
2) Schvalování rozpočtu JAMU na rok 2024 
3) Schvalování novely volebního řádu AS HF JAMU  
4) Různé 

 

Zahájení 

Předseda AS JAMU Martin Hroch zahájil zasedání AS JAMU a přivítal přítomné senátory  
a hosty. Přítomno bylo 7 senátorů v zasedací místnosti Divadla na Orlí, čtyři senátoři online. 
Předseda konstatoval, že zasedání AS JAMU bylo svoláno dle všech náležitostí a v souladu s 
Jednacím řádem AS JAMU a prohlásil senát za usnášeníschopný. Zápis vyhotoví tajemnice 
AS JAMU. Seznámil senátory AS JAMU s programem zasedání v pořadí: 

1) Představení strategie financování JAMU ve vztahu k MŠMT pro následující období 
2) Schvalování rozpočtu JAMU na rok 2024 
3) Schvalování novely volebního řádu AS HF JAMU  
4) Různé 

 



Pořadí programu zasedání nebylo podpořeno a senátor Svozílek navrhl nové pořadí bodů 
v následujícím sledu: 

1) Schvalování rozpočtu JAMU na rok 2024 
2) Představení strategie financování JAMU ve vztahu k MŠMT pro následující období 
3) Schvalování novely volebního řádu AS HF JAMU  
4) Různé 

Předseda AS JAMU nechal hlasovat o novém pořadí bodů zasedání, které bylo 
jednomyslně přijato.  

 

 

1) Schvalování rozpočtu JAMU na rok 2024 

 
 

Předseda AS JAMU vyzval kvestorku D. Horníčkovou, aby stručně představila podklady 
zaslané k rozpočtu JAMU pro rok 2024.  

1) Zhodnocení roku 2023 
- VH JAMU ve výši 4 363 tis. Kč navržen jako příděl do FRIM (VH součástí jsou 

standardní, Astorka dosáhla zlepšeného VH v doplňkové činnosti, Rektorát má VH 
tvořen z většiny úroky z bankovních účtů) – klesají úrokové sazby za rok 2024 pak 
budou nižší úroky. 

- Zůstatek fondů je dvojnásobný oproti předchozímu roku, což je dáno zejména 
FRIM, kde jsou dotace na rekonstrukci Astorky, OP JAK Ph.D., investiční příspěvek 
na Realizaci strategického záměru; tvorba u FPP je z 50 % dána zůstatkem účelově 
určeného příspěvku na zvýšené náklady energií (projekt bude čerpán na stejný účel 
i v roce 2024 právě z FPP). 

- ON: průměrná mzda ze základního příspěvku dle fixní a výkonové části vzrostla o 
24 Kč na 39 084 Kč (způsobeno navýšenými úvazky o 12,53). 

2) Rozpočet pro rok 2024 
- VŠ celkem 30 903 mil. Kč (pokles o 12 mil. Kč), nicméně v rámci přesunů rozpočtu 

VŠ došlo k navýšení prostředků dle fixního a výkonového ukazatele o 930 mil. Kč. 
- Fixní část (A): JAMU podíl ve výši 1,04 % (192 488 tis. Kč, tj. nárůst o 3 491 tis. 

Kč). 
- Výkonová část (K): JAMU podíl ve výši 1,13 % (53 912 tis. Kč, tj. nárůst o 6 935 tis. 

Kč) – podíl v rámci segmentu uměleckých vysokých škol 20,06 %. 
- FUČ: 12 999 tis. Kč (nárůst 814 tis. Kč; HF + 1 059 tis. Kč; DF – 245 tis. Kč). 
- Celkem základní rozpočet JAMU 259 399 tis. Kč (+4,53 %), tj. nárůst o 11 240 tis. 

Kč. 
- Podíl součástí na rozpočtu: HF 35,63 %, DF 32,06 %, celoškolské součásti 29,18 

% + zbytek tvoří sociální fond, jmenovité opravy a náklady na sklady a stěhování. 
- Vážený podíl fakult na ukazatelích A+K: HF 53 %, DF 47 %. 
- Návrh na rozdělení ve výši 13 240 tis. Kč (navýšení + 2 000 tis. Kč ze snížené 

kapitalizace): 
o 12 100 tis. Kč – ON (z čehož 5 000 tis. Kč nesystémově pro fakulty) 
o 728 tis. Kč – spolufinancování evropských projektů 
o 2 127 tis. Kč v položce ostatní (30 tis. Kč sociální fond, 2 000 tis. Kč 

stěhování + sklady, 97 tis. Kč licence pro Knihovnu) 
o Snížení částky na odpisy ve výši 236 tis. Kč 
o Snížení jmenovitých oprav 1 000 tis. Kč 



o Přesun finančních prostředků z refundací na Astorku přímo do rozpočtu 
Astorky a zároveň snížení objemu těchto prostředků o 479 tis. Kč oproti 
loňskému roku z důvodů rekonstrukce kolejí 

o Na odboru kvestorky zůstává 346 tis. Kč na OZP (za rok 2023 JAMU hradila 
535 tis. Kč) 

o Náklady na energie budou hrazeny z FPP z účelově určených peněz, které 
tam byly přesunuty 

- Další příspěvky a dotace z MŠMT: 
o Ukazatel C: DSP – 5 629 tis. Kč (-581 tis. Kč) 
o F: U3V – 74 tis. Kč (+1 tis. Kč), SSP – 64 tis. Kč (-47 tis. Kč) 
o I: PRSZ 12 276 (0 Kč), CRP 2.0 – 5 283 tis. Kč (+349 tis. Kč) 
o U: Ubytovací stipendia 2 414 tis. Kč (-86 tis. Kč) 
o S: Sociální stipendia pro 1 studenta 4 725 Kč/student/měsíc 
o IP DKRVO: stejná stabilizační částka jako v roce 2023 (na motivační část 

čekáme); z čehož na FRVČ vyhrazeno 1 475 tis. Kč (HF 646 tis. Kč, DF 829 
tis. Kč), režie 894 tis. Kč, Nakladatelství 300 tis. Kč, přímé náklady 1 803 
tis. Kč (HF 864 tis. Kč, DF 938 tis. Kč) 

3) Předložení neinvestiční části rozpočtu: 
- Předložen jako vyrovnaný ve výši 303 986 tis. Kč, nicméně se počítá se ztrátou 

kolejí Astorka ve výši 3 721 tis. Kč, která je v návrhu dokryta rezervním fondem. 
V případě kladného výsledku hospodaření bude ztráta primárně krytá z něj. 

4) Předložení investiční části rozpočtu 
- K dispozici jsou finanční prostředky ve výši 40 951 tis. Kč (počítá se s posílením 

FPP ve výši 4 000 tis. Kč, tvorbou z odpisů ve výši 4 427 tis. Kč a přídělem HV za 
rok 2023 ve výši 4 364 tis. Kč). 

- Prvních 5 položek jsou mandatorní výdaje (zejména spolufinancování projektů), 
celkem navrženo k realizaci 21 položek v celkové hodnotě 36 075 tis. Kč. 

 
Předseda vyzval senátory k rozpravě ohledně rozpočtu. Bylo dotazováno, odkud jdou 
nesystémové finance 5 mil Kč, kvestorkou bylo ujasněno, že jde o částku z komplexního 
rozpočtu, přiděleno je fakultám do mezd, nejde na jiné součásti.  
Senátor Jiraský se dotázal na FRIM ohledně položek přesahujících 1 mil Kč. – vybavení 
nábytkové a technologické Astorky za HF JAMU (po rekonstrukci), automobil rektorátu. Ing. 
Vondráčková objasnila, že jde o přenesené náklady, kdy se tvořil rozpočet pro rekonstrukci 
kolejí Astorka, kam budou přesunuty dvě katedry HF JAMU, částka je spočítána projektanty. 
Senátor Jiraský se dotázal na konkrétní vybavení, Ing. Vondráčková objasnila, že jde o 
vybavení nábytkem a technologiemi cca 7-8 místností vyhrazených pro HF JAMU. 
Ohledně automobilu kvestorka konstatovala, že jde o horní hranici 1,5 mil Kč, jež je limitem, 
automobil se bude soutěžit. Částka za nový vůz může být i nižší při volbě jiného typu 
technologie a zopakovala, že v této věci proběhne transparentní soutěž, podmíněná i tlakem 
vlády na ekologickou volbu. Nový automobil je potřeba vzhledem k nájezdu stávajícího vozu 
(264 tis. km) a hrozících častých oprav vozu (od servisu máme upozornění na 2 aktuálně nutné 
opravy). Při diskusi ohledně technologií vozu (hybrid, elektro, diesel aj.) paní kvestorka 
pojmenovala klady a zápory konkrétních technologických voleb nového vozu pro účely JAMU. 
Zdůraznila, že nákup nového vozidla je žádoucí i v tom ohledu, že stávající vozidlo může být 
po opravách (aktuálně další oprava ve výši 80.000 Kč) prodáno, podle odhadu za cca 200.000 
Kč, čímž vznikne další vrstva prostředků na nákup nového vozu. Uvedla také, že nový vůz má 
sice být veden oficiálně jako vozidlo Rektorátu JAMU, bude ale sloužit celé JAMU. Předseda 
Hroch poukázal na možný projekt Ministerstva školství a životního prostředí ohledně 
elektromobility, proč tedy nepočkat na vypsání podobných projektů v horizontu několika let, ze 
kterých může být automobil pořízen. Kvestorka si na ministerstvu zjišťovala možnost 
podobných projektů, nicméně dle písemného vyjádření ministerstev se podobný projekt 
nechystá. Předseda Hroch označil automobil za nepřijatelnou položku v současné době, kdy 
nejsou adekvátní mzdy. Kvestorka oponovala, že do mezd se dává vše z navýšení, FRIM jsou 
nastřádané prostředky, automobil je tam již druhý rok. Senátorka Vodičková označila položku 



automobilu za marginální. Senátorka Vodičková argumentovala zejména tím, že by navýšení 
mezd bylo minimální (cca 140 Kč). Jde o zbytečné eskalování situace, jelikož mezi položkami 
FRIM je i možný automobil HF, spolufinancování evropských projektů apod. Předseda Hroch 
namítl, že by bylo možné přistoupit k jiné formě financování, např. operativní leasing. 
Kvestorka objasnila, že v rámci využívání automobilů se snažíme o co největší efektivitu, 
nakoupený automobil bude za nejnižší cenu dle výsledku veřejné zakázky. 
 
Předseda ukončil rozpravu a vyzval přítomné senátory k hlasování. Schvalování rozpočtu 
Janáčkovy akademie múzických umění pro rok 2024 v neinvestiční části: 

Hlasovali pro: 11 

Hlasovali proti: 0  

Neinvestiční část rozpočtu JAMU pro rok 2024 byla schválena všemi přítomnými členy 
AS JAMU. 

Schvalování rozpočtu Janáčkovy akademie múzických umění pro rok 2024 v investiční 
části: 

Hlasovali pro: 8 

Hlasovali proti: 3 

Investiční část rozpočtu JAMU pro rok 2024 byla schválena osmi přítomnými členy AS 
JAMU, proti hlasovali 3 členové AS JAMU. Investiční část rozpočtu byla schválena. 

 

 

2) Představení strategie financování JAMU ve vztahu k MŠMT pro následující 
období 

Předseda Hroch vyzval rektora Michálka k představení strategie, kterou zasílal senátu JAMU. 
Rektor Michálek představil ve zkratce strategii a koncepci postupu vyjednávání čtyř 
uměleckých vysokých škol ve vztahu k MŠMT. Cílem je navýšení prostředků pro 4 UVŠ pro 
další roky 2025, 2026, ambicí je překonání propasti mezi neuměleckými a uměleckými 
vysokými školami a vyjednávat s ministerstvem v jednotě. Předseda Hroch zpochybnil 
vyjednávání v jednotě s dalšími uměleckými vysokými školami a potřeba pracovat na mzdové 
politice. Zaslaný dokument je popsáním situace, je ale podstatné řešit, co je vize JAMU. 
Prorektorka Valová problematiku podfinancování všech VŠ označila za dlouholetý problém, 
kdy by řešením bylo navýšení v řádech sta miliónů korun, které by bylo adekvátní. Vysoké 
školství se chovalo umírněně, je potřeba jednat společně. Rektor Michálek poukázal na řešení 
problematiky RUV, kdy nové návrhy nebyly přijaty a hledají se nové cesty řešení. Dále 
poukázal na nesystémové finance pro 4 UVŠ v oblasti excelence, poděkoval děkanům za 
spolupráci ohledně vytyčení oblastí podpory. Proděkanka Chládková poukázala na nutnost 
řešení RUV, posílení a nalezení co nejčetnějších zápisů v rámci všech forem uměleckých 
výkonů. Prorektorka Valová také poukázala na nutnost realizace studijních programů 
slučitelných se společenskou poptávkou. Děkan Francán poukázal na kontrolu NAÚ a je 
potřeba rozvážit kroky, které činit i v souvislosti s další problematikou. Senátor Vašků se zeptal 
na hrozbu sloučení s MUNI, rektor Michálek tuto variantu označil za nepřijatelnou. Senátorka 
Vodičková poukázala na potřebu jednoty strategií a postupů uvnitř JAMU v souvislosti se 
členstvím v RVŠ a jiných orgánech. Potřeba znát jednotné kroky, které budou tlumočeny.  



Předseda ukončil rozpravu k bodu strategie financování JAMU do dalších let. 

 

3) Volební řád AS HF JAMU 

Rektor Michálek poukázal na procesní chybu, která musí být napravena. Senátor Jiraský ve 
spolupráci s děkankou Willi předloží návrh v procesně správném pořadí.  

 
4) Různé 

 
Prorektorka Valová poukázala, že je potřeba zvolit nového studentského člena Rady pro vnitřní 
hodnocení, kterého nominuje AS JAMU. DF JAMU navrhuje studentku DF JAMU MgA. Paulínu 
Petákovou. Nominantka byla schválena dostupnými členy AS JAMU. 
 
Rektor Michálek předložil k projednání budoucího prorektora pro studium a kvalitu doc. 
Miroslava Ondru, jenž převezme funkci po prorektorce Valové v červenci 2024. Senátor 
Jiraský poukázal na čl. 30 ohledně tajného hlasování AS JAMU ohledně nového prorektora. 
Čl. 30 bude prověřen právníkem JAMU. 
Senátor Jiraský poukázal na potřebu řešit nařízení vlády 275/2016, aby zahrnovalo naprosto 
obvyklé profesní uplatnění našich absolventů BcA. i MgA., tj. pedagog odborných uměleckých 
předmětů na ZUŠ a konzervatoři. Prorektorka Valová se nabídla, že tento bod se senátorem 
Jiraským dořeší, a bere jej jako podnět. Rektor Michálek poděkoval senátorovi Jiraskému za 
iniciativu řešit tuto problematiku. 
 
Prorektorka Valová upozornila na termín kontroly NAÚ, která se bude konat 26. dubna 2024, 
kdy na programu kontroly je také schůze s AS JAMU – zvlášť pedagogové a zvlášť zástupci 
studentů, a to 26. 4. od 12.00 do 12:45 – apel na účast na této schůzi na všechny členy 
senátu. 
Bude prověřena hybridní možnost schůze ze strany prorektorky Valové. 
 

Předseda AS JAMU všem poděkoval za účast a ukončil zasedání AS JAMU, další zasedání 
se bude konat v první půlce května 2024. 

 

V Brně dne 25. března 2024 

Zapsala: MgA. Daniela Peclová  

Verifikoval: doc. MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D., MBA, LL.M. 


